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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért ellentétes a nemzet érdekével a vegyszerek 
felhasználásának a csökkentése és az ökológia gazdálkodás terjesztése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A „Farm to fork” stratégia szerint 2030-ra a mostani szint felére kell csökkenteni a növényvédő
szerek használatát, ötödével kell csökkenteni a műtrágya-felhasználást, és a termőföldek legalább
negyedén  ökológiai  gazdálkodást  kell  folytatni,  miközben  a  baktériumölő  szerek,  köztük  az
antibiotikumok használatát is felére kívánják csökkenteni.

Miniszter  úr  nyilatkozata  szerint  az  európai  mezőgazdaság  jövőjét  veszélyezteti  az  Európai
Bizottság e javaslata. A kormány kommunikációja szerint a Green New Deal a magyar emberek
érdekével ellentétes.

Tisztelettel kérem arra Miniszter Urat, hogy az alábbi kérésekre adjon számunkra magyarázatot:

1.)Miért  ellentétes  a  magyar  emberek  érdekével,  hogy a  mezőgazdasági  vegyszerhasználatot  a
felére  csökkentsük,  miközben,  -  hogy  csak  példákat  említsek,  -  a  Nébih  vizsgálatai  szerint
élelmiszereink 52 százalékánál mutatatható ki növényvédőszer-maradék, melyek egészségkárosító,
termékenységet csökkentő hatásait mára már a tudomány is megerősíti, vagy például tudjuk, hogy a
méhpusztulásokat,  a  beporzó  rovarok populációjának  csökkenését  is  jelentős  mértékben  ezek  a
felhasznált vegyszerek okozzák? 

2.)Miért ellentétes a magyar emberek érdekével, hogy csökkentsük a műtrágya-felhasználásunkat,
miközben  tudjuk,  hogy a  műtrágyák  természetes  vízbázisunk  egyik  legjelentősebb  szennyezői,
vizeink  jelentős  része  nincs  jó  ökológiai  állapotban,  és  az  indokolatlan  műtrágyahasználat  a
talajéletet is jelentősen károsítja? 

3.)Miért ellentétes a magyar emberek érdekével, hogy az ökológiai gazdálkodásba vont területek



aránya növekedjen, és ezzel több munkahely jöjjön létre az agráriumban, valamint egészségesebb
élelmiszerekhez jussunk, és egészségesebb környezetben éljünk, lassítsuk a fajok kihalását és a
klímaváltozást? 

4.)Miért  ellentétes  a  magyar  emberek  érdekével,  hogy  a  baktériumölő  szerek,  antibiotikumok
felhasználását csökkentsük a mezőgazdaságban, miközben tudjuk, hogy az agrárium antibiotikum
felhasználása a legjelentősebb okozója az antibiotikum-rezisztens baktériumok kialakulásának, és
ezzel  emberéleteket veszélyeztetünk,  modern gyógyászatunk egyik legnagyobb vívmányát  ássuk
alá? 

5.)Miért ellentétes a magyar emberek érdekével, hogy kormányunk a szelíd gazdálkodási formák, a
kis  és  családi  gazdaságok,  az  egészséges  és  tápláló  élelmiszerhez  való  hozzáférés  támogatása
helyett ismét a vegyiparipari mezőgazdasági lobbi, a NER földbárók és hűbérurak rövidtávú, önző
érdekeit helyezi előtérbe? 

Várom válaszát.

Budapest, 2020. május 27.

Tisztelettel

Schmuck Erszébet

(LMP)
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